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Protokół z posiedzenia XXV Sesji Rady Gminy Świercze, która odbyła się  

w dniu 1 sierpnia 2013 roku w Urzędzie Gminy Świercze. 

 

W dniu  1 sierpnia 2013 roku o godz. 10.00 w sali narad Urzędu Gminy Świercze odbyła 

się XXV Sesja Rady Gminy Świercze. Przewodniczący Rady Wiesław Kęsicki powitał radnych 

oraz zaproszonych gości. Stan Radnych na posiedzeniu wynosił 15 osób na 15 uprawnionych 

do głosowania (lista obecności radnych i zaproszonych gości stanowią załączniki nr 1 i 2 do 

protokołu). Następnie Pan Przewodniczący odczytał porządek obrad i poddał pod 

głosowanie: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Informacja Wójta o pracy w okresie międzysesyjnym i realizacji uchwał podjętych na 

poprzedniej sesji. 

5. Interpelacje radnych. 

6. Podjęcie uchwały  zmieniającej Uchwałę Nr 129/XXI/2012 Rady Gminy Świercze z 

dnia 28 grudnia 2012r. w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. 

7. Podjęcie  uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym 

nieruchomości położonej w miejscowości Świerkowo na rzecz najemcy Pana Dariusza 

Smutkiewicza z zastosowaniem  30% bonifikaty. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym 

nieruchomości położonej w miejscowości Świerkowo na rzecz najemcy Pani Iwony 

Włoczewskiej z zastosowaniem 30% bonifikaty. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości położonej we wsi Gąsiorowo, 

stanowiącej własność Gminy Świercze. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości położonej we wsi Świerkowo 

stanowiącej własność Gminy Świercze. 

11. Zajęcie stanowiska w sprawie pisma Pani Bogumiły Zapert zam. Kowalewice 

Włościańskie. 

12. Zajęcie stanowiska w sprawie pism Księży Proboszczów Parafii Klukowo i Strzegocin. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Świercze. 

14. Podjęcie  uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej gminy Świercze na rok 

2013. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad przyznawania i zwrotu wydatków 

przeznaczonych na świadczenia przyznane w ramach zadań własnych na dożywianie 

uczniów. 
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16. Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania oraz Ochrony 

Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2013 – 2017. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny dla 

Gminy Świercze na lata 2013 – 2015. 

18. Odpowiedzi na interpelacje. 

19. Wolne wnioski. 

20. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Za przyjęciem porządku dziennego sesji głosowało 15 radnych, porządek przyjęto 

jednogłośnie. 

Następnie Przewodniczący Rady poinformował o wyłożonym do wglądu protokole z 

poprzedniej sesji Rady Gminy Świercze z dnia 06.06.2013 r., zgodnie z punktem 3 porządku 

obrad a następnie poprosił o przedstawienie informacji o pracy w okresie międzysesyjnym i 

realizacji  uchwał podjętych na poprzedniej sesji. 

 

Ad:4  

Pan Wójt Adam Misiewicz poinformował o pracy w okresie międzysesyjnym: 

- w dniu 6 czerwca 2013 roku odbyło się posiedzenie walne  Międzygminnego Związku 

Regionu Ciechanowskiego na spotkaniu została podjęta uchwała o zwrocie składek gminom i 

podjecie procedury likwidacyjnej związku,  składki inwestycyjnej zostaną pomniejszona o 

koszt przygotowania wniosku aplikacyjnego co stanowi kwotę 18.400,00 zł. Pozostała część 

składki członkowskiej oraz odsetki zostaną zwrócone w momencie likwidacji związku. 

- w dniu 22 czerwca 2013 roku w Publicznym Gimnazjum w Świerczach odbyła się 

Ogólnopolska Noc Profilaktyki w której udział brała młodzież z terenu gminy Świercze. 

Organizatorem tego spotkania było Publiczne Gimnazjum w Świerczach, Policja oraz Gminna 

Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.  

-  w dniu 27 czerwca 2013 r odbyło się posiedzenie komisji powołanej Zarządzeniem nr 

31/2013 z dnia 24 czerwca 2013 r. Do Urzędu wpłynęło 9 wniosków o przyznanie nagrody 

„Uczeń roku 2012/2013 Gminy Świercze” ze szkół znajdujących się na terenie Gminy 

Świercze. W wyniku głosowania przyznano nagrody niżej wymienionym uczniom: 

1.Miłosz Kaczor – PSP w Świerczach 

2. Kacper Rosłoński – PSP w Strzegocinie 

3. Olga Sionek – PG w Świerczach 

4. Michał Perkowski – PSP w Świeszewie 

Nagrody  zostały wręczone na uroczystości zakończenia roku szkolnego. 

 

- dokonano sprzedaży działki nr 40 o powierzchni 0,2898 h, stanowiącej nieużytek w 

miejscowości Prusinowice w drodze przetargu, cena wywoławcza działki 8000,00 zł w drodze 
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przetargu Gmina uzyskała ze sprzedaży kwotę 12.300,00 zł. -  nieruchomość  zakupił Pan 

Wiesław Mrokowski. Akt notarialny na zbycie działki został już podpisany. 

Następnie Pani Marzena Węgrocka odczytała informację o realizacji uchwał podjętych na 

poprzedniej sesji (informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu). 

Ad:5 

- Pan Radny Kutner: „Moje zapytanie dotyczy informacji, której Pan Wójt udzielił dotyczącej 

zwrotu składki tzw. MZRC nie wiem czy dobrze zrozumiałem w jakiej wysokości będzie ten 

zwrot, jak to uchwalono?” 

Pan Wójt udzielił informacji na bieżąco : „Ten zwrot nastąpi w pełnej wysokości składki 

inwestycyjnej pomniejszony o kwotę 18.400,00 zł na przygotowanie wniosku aplikacyjnego. 

Przez trzy lata Gmina wpłaciła kwotę 125.300,00 zł. 

- Pan Radny Dudek: „Chciałem spytać o tę drogę sporną w Kościeszach, czy w ogóle została 

ona naprawiona? 

- Pan Radny Siemborski: „chciałem zapytać Pana Wójta o pieniądze sołeckie które były 

przeznaczone na różne prace, czy coś w tym kierunku wiadomo kiedy np. będą wykorzystane 

pieniążki na staw i jak jest ze Spicami? 

- Pan Radny Flont zadał pytanie dotyczące rowu i drogi w Kościeszach. 

- Pani Radna Wiernicka : „Ja chciałam zapytać o drogę  Malicką czy ona będzie robiona i z 

jakiego funduszu, przychodzi Pani Bilińska, że nie ma przejazdu, jedna droga się psuje się ta 

koło lasu i druga?” 

Pan przewodniczący Rady Gminy Świercze poinformował że Pan Radny Kutner chciałby 

udzielić krótkiej informacji odnośnie dróg powiatowych. Głos zabrał Pan Julian Kutner który 

zakomunikował że: „wczoraj na posiedzeniu Zarządu Powiatu zapadły korzystne dla gminy 

decyzje, podjęto decyzję o rozdysponowaniu oszczędności przetargowych z subwencji 

ogólnej , budżetu państwa w związku z tym będzie możliwe w tym roku wyremontowanie 

drogi na odcinku Gąsiorowo – Bielany dalej w kierunku Gnaty Wiśniany, w tym roku ten 

odcinek zostanie remontowany. Została podjęta decyzja o tym że przyszłoroczny nabór 

wniosków w ramach tzw. subwencji mostowej złożony będzie wniosek o dofinansowanie 

przebudowy drogi Kościesze – Strzegocin”. 

Następnie o głos poprosił Pan sołtys Świerkowa Pan Adam Arciszewski, skierował pytanie do 

Pana Juliana Kutnera: „Panie dyrektorze a co ze skrzyżowaniem w Świerkowie ? Ja wiem, że 

Pan pamięta od 4 lat, Pan obiecuje  co miesiąc ” w odpowiedzi Pan Julian Kutner powiedział: 

„Panie sołtysie na pewno nie od czterech lat, zaledwie od dwóch lat pełnię swoją funkcję to 

jest raz, natomiast tak jak obiecałem i to były pisemnie kierowane takie informacje, w tym 

roku ten problem rozwiążemy”. 
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Ad:6 

Głos zabrał Pan Adam Misiewicz poinformował że, jesteśmy już po przetargu do przetargu 

stanęła tylko jedna firma Pułtuskie Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych, obecnie umowa 

podpisana jest na 24 miesiące na łączna kwotę 859.662,72 zł. Umowa została podpisana a 2 

lata gdyż w ramach przetargu ujęte jest dostarczenie pojemników  do wszystkich 

gospodarstw zarówno pojemników na odpady zmieszane jak i segregowane. Firma na teren 

gminy dostarczy 820 szt. pojemników 120 litrowych, 350 szt. – 240 litrowych i na zbiórkę 

selektywna odpowiednio 670 – szt. 120 litrowych koszy i 280 szt. pojemników 240 litrowych. 

Jest to ponad 2120 szt. pojemników do dostarczenia. Dostarczone pojemniki pozostaną już 

na naszym terenie  i przy kolejnym przetargu już nie będą one wyszczególnione. W przetargu 

pojemnik był wyceniony na kwotę około 80,00 zł w tej chwili ceny wahają się od 120 do 169 

zł. Cena tego pojemnika jest rozłożona na 24 nieoprocentowane raty w postaci opłaty, która 

wpływa do Urzędu. Są sygnały od mieszkańców, że zostały dostarczone pojemniki 

uszkodzone bądź bardzo brudne lub w ogóle go jeszcze nie dostarczono, takie informacje 

należy zgłaszać jak najbardziej do Urzędu. Firma zostanie obciążona karami ponieważ na 

dzień 1 lipca br.  nie dostarczyła pojemników do każdej posesji, za nie odebrane odpady w 

terminie także zostanie naliczona kara w wysokości 3950,00zł. jest to jedyna metoda aby 

wyegzekwować postanowienia umowy.  

Zasadą nowego systemu gospodarowania odpadami jest to, że wpływy za opłaty wnoszone 

przez    mieszkańców musza pokryć wydatki na funkcjonowanie całego systemu. Cena 

wywozu śmieci przez PPUK nie jest jedyną składową która wynika z kosztów w okresie 

obowiązywania umowy. Kolejne koszty to zatrudnienie jednego pracownika na 10 tys. 

mieszkańców, w naszym wypadku jest to ½ etatu co generuje koszt 50.503,44 zł, kolejny 

element to zakupione programy komputerowe w której stworzyliśmy bazę danych oraz 

system wnoszenia opłat to koszt 7995,00 zł., koszty druków 543,00 zł, szkolenie pracownika 

300,00 zł, wydawanie decyzji przy braku złożenia deklaracji oraz koszty upomnień to kwota w 

wysokości 5.985,00 zł. Łączne koszt to 924.989,16 zł na okres dwóch lat. Natomiast wpływy 

ze złożonych deklaracji (wpłynęło 1077  deklaracji) wynoszą na okres dwóch lat 695.040,00 

zł. W związku z powyższym deficyt na okres obowiązującej umowy wynosi 229.949,16 zł. 

miesięcznie jest to kwota 9.581,00 zł. Wysoki koszt generuje również zagospodarowanie 

odpadów, polega to ich wyselekcjonowaniu, zachowaniu odpowiedniego poziomy recyklingu 

ponieważ z tego będziemy rozliczani przez Wojewódzki Inspektorat  Ochrony Środowiska. 

Kolejnym elementem który wprowadził Wojewódzki Plan Gospodarki Planami jest brak 

możliwości  wywiezienia i składowania odpadów na składowiskach co miało miejsce do 

końca czerwca br.. Od 1 lipca odpady wstępnie segregowane są w  Płocochowie, pozostałe 

odpady zostają przewiezione na jedno składowisko do regionalnej instalacji odpadów w  

Mławie w celu dalszej przeróbki, taki przeładunek i przewóz tworzą również dodatkowe 

koszty. Ponadto Gmina za pośrednictwem PPUK  będzie zbierała odpady wielkogabarytowe 

(np: meble, opony a także odpady z drobnych remontów) pierwsza zbiórka planowana jest 

na miesiąc wrzesień. Ponadto przy wyliczaniu pierwotnej kwoty założono, że złożone 
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deklaracje to będzie szacunek 50% śmieci segregowanych i  50 % śmieci zmieszanych. Z 

obecnych wyliczeń wynika że 80% gospodarstw domowych chce segregować odpady, co 

powoduje niższe wpływy do budżetu Gminy, dodatkowo ok. 70 gospodarstw nie złożyło 

jeszcze deklaracji. Kolejny element który został przeliczony na podstawie deklaracji to ilość 

mieszkańców. Łącznie na terenie Gminy Świercze zameldowanych jest 4720 osób, ze 

złożonych deklaracji wynika, że zadeklarowanych mieszkańców jest 3940 osób ( różnica jaka 

powstała to 780 osób). 

W nawiązaniu do proponowanej podwyżki Wójt przytoczył również ceny jakie ustaliły za 

wywóz odpadów sąsiadujące gminy.  

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Świercze poprosił o odczytanie zajętego stanowiska 

na posiedzeniu wspólnym komisji, które odbyło się 30 lipca 2013 r. Stanowisko odczytała 

Pani Marzena Węgrocka:” Wszystkie Komisje jednogłośnie postanowiły podjąć decyzję na 

posiedzeniu sesji”.  

W dalszej kolejności Pan Przewodniczący otworzył dyskusję: 

Radny Dębski: „Pytanie do Pana Wójta, ponieważ ten system soński byłby do przyjęcia dla 

nas gdybyśmy zastosowali tą formę zapłaty czy wystarczyło by tych pieniędzy, tak jak Sońsk 

ma przy tych cenach, czy ktoś to przeliczał?” 

W odpowiedzi Pan Wójt poinformował, że gdybyśmy przyjęli system jaki jest w Sońsku to 

stawki byłyby trochę inne, byłoby to koszt 15 zł za odpady niesegregowane  od osoby do 5 

osób i dalej jako gospodarstwo domowe i 10 zł za odpady segregowane, przy  gospodarstwie 

52 i 42 przy tych powyższych. W przypadku gdyby wszyscy płacili równo od osoby to przy 35 

gospodarstwach, które nie segregują śmieci i 139 gospodarstw, które deklarują segregację 

razy liczbę osób to daje nam takie zwiększenie składki. Stosując ten system to w pewnym 

stopniu te mniejsze gospodarstwa musiały by zrobić zrzutkę na te większe gospodarstwa.  

Radny Siemborski: „ Ja nie rozumie dlaczego np. przygotowywaliśmy się do przetargu tak jak 

się przygotowaliśmy, czyli nie wiedząc jaka będzie stawka, przetarg się odbył tak naprawdę 

jeżeli ja to dobrze rozumie na naszą niekorzyść, no bo my ustaliliśmy jakąś tam stawkę 

okazuje się że musimy do tego dopłacić. Tego nie rozumie dlaczego to się tak odbyło że z 

korzyścią dla nas, dlaczego nie można było unieważnić tego przetargu i podjąć drugi przetarg 

poszukać tańszej firmy no może czegoś nie wiem nie rozumie proszę o wyjaśnienie”. 

W odpowiedzi Pan Misiewicz odpowiedział: „ Nie, tutaj trochę źle się rozumiemy, przetargi 

się odbyły z powiem Pana słowami z niekorzyścią dla wszystkich gmin, bo wszystkie gminy w 

koło zmieniają stawki, błąd jest cały w ustawie która najpierw nakazała ustalić stawkę 

dopiero ogłosić przetarg. My naprawdę nie mamy wpływu na to ile firm staje u nas do 

przetargu, stanęła jedna firma i mieliśmy wybór - mieści się w naszej kwocie, którą mamy w 

budżecie, kwotę do budżetu przyjmowaliśmy w miesiącu grudniu  a więc środki na to żeby 

sfinansować mamy, nie ma podstawy do tego żeby przetarg unieważnić z powodu braku 

środków.” 

Radny Siemborski: „Jaki % podwyżki w stosunku do tego co było czyli 17 zł a w stosunku do 

tego co proponujemy to jest dość duży % podwyżki, ja rozumie że zwiększyły nam się koszty 
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utrzymania, rozumiem że nie możemy się porównywać z do Pułtuska bo dzieli nas pewna 

odległość drogi ale to będzie ze 300% wyżej czy aż tyle się zwiększyła ta obsługa śmieci ...?” 

Radny Kutner: „Ja to mam wątpliwość co do jednej rzeczy a właściwie dwóch bo informacja 

jest taka ze złożonych deklaracji jest 1077 tutaj na komisji było pytanie ile tych deklaracji 

powinno być złożonych teraz jak Pan Wójt informował w tym punkcie że tych deklaracji 

powinno być 1150 dobrze zrozumiałem a druga sprawa jak Pan Wójt mówi nagle zniknęło 

780 osób być może na pewno jest tak że część z tych osób jest zameldowana tutaj mieszka 

gdzieindziej ale ja bym tak lekko nad tym nie przeszedł do porządku dziennego że 800 osób 

nagle zniknęło mnie martwi jedna rzecz, że wychodzi na to że nie wiem być może są 

podejmowane takie działania ale nie przyniosły one jeszcze jakiś efektów  może Pan Wójt coś 

na ten temat powie że tak powiem znalezienia tych osób. Ja mam takie wrażenie i to mi się 

nie podoba, że ja będę płacił (...) za te osoby które mają to w nosie i nie złożyły tej 

deklaracji?”  

Odpowiedzi udzieliła Pani Katarzyna Żebrowska zajmująca się w Urzędzie ustawą śmieciową 

”Proces weryfikacji brakujących deklaracji dopiero zaczynamy ponieważ nawał deklaracji już 

minął, mamy informacje z których miejscowości kto do nas nie przyszedł, przed wysłaniem i 

wszczęciem postępowania ja dzwonie do naszych sołtysów weryfikuje te dane i często sołtysi 

pomagają mi, weryfikują te dane, co nie generuje kosztów. Po obdzwonieniu wszystkich 

miejscowości odczekam około 2 tygodni i zaczniemy wysyłać wezwania do złożenia deklaracji 

a później wszczynać postępowania”.  

W dalszej kolejności o głos poprosi sołtys Klukowa Pan Ślubowski: „Dlaczego śmieci w 

Świerczach i Strzegocinie wywożone  są 2 razy w miesiącu ja tego nie rozumie? Odpowiedzi 

na to pytanie udzielił Przewodniczący rady Gminy: „ Gmina ma obowiązek odebrać od 

każdego mieszkańca wszystkie śmieci, różnica między nami polega na tym że Świercze i 

Strzegocin maja komfort dwukrotnego odbioru co nie znaczy że tych śmieci będzie więcej 

natomiast pozostali mieszkańcy raz w miesiącu, różnica polega na tym ze mieszkamy w 

zwartej  zabudowie  i te koszty jakby ograniczone są przy jednej ulicy jest 10, 15 domów, 

ogólnie przetarg poszedł na pewno drożej ponieważ w tych miejscowościach śmieci 

odbierane są dwa razy w miesiącu”.   

Radna Cygańska: „Ten temat był również poruszany na komisjach i z czego powiem nie 

jestem zadowolona bo efektów nie było, ponieważ ja od początku byłam przeciwna i nie 

podoba mi się do tej pory zgadzam się tutaj z Panem sołtysem bo tutaj mówimy o takiej 

samej ilości śmieci owszem, tylko nie oszukujmy się jeżeli ktoś jedzie drugi raz to nie jedzie za 

darmo  i ktoś za to zapłacić musi, jeżeli płacimy wszyscy jednakowo to ktoś ma po prostu 

jeden przejazd gratis nie da się ukryć Panie Przewodniczący ja mówiłam o tym na komisji, 

bardzo mi się to nie podoba i fajnie robić podwyżki tylko uważam, że warto by się zastanowić 

nad mieszkańcami Strzegocin i Świercz  żeby ewentualnie mieli naprawdę wyższą opłatę.” 

 

Odpowiedzi na zadane pytania udzielił Wójt: ”Wszelkie reklamacje dotyczące nie 

dostarczonych brudnych i uszkodzonych koszy należy zgłaszać do gminy, jeżeli chodzi o 

częstotliwość wywozu i opłaty nie ma możliwości różnicowania opłaty w zależności od 
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częstotliwości wywozu odpadów i o tym głośno mówiłem na sesji kiedy była ta opłata 

ustalana że nie jest to dobry pomysł na różnicowanie proponowałem Świerczom żeby dać 

pojemniki dodatkowe na popiół czy poustawiać na kontenery na popiół prawdą jest to że 

ilość odpadów wyprodukowanych czy w Wyrzykach czy w Świerczach jest taka sama tylko 

chodzi o tą częstotliwość natomiast opłata jest jedna nie ma możliwości żeby Świercze płaciły 

podwójnie a reszta pojedynczo, jest tylko jedna wysokość opłaty na terenie gminy.  

 Dyskusja, która nie została nie wyraźnie nagrana,(radni nie używali mikrofonu, słychać tylko 

pojedyncze słowa) głos zabrał między innymi Radny Sionek oraz Radny Flont.  

Następnie głos zabrał Radny Dębski: ”Ja bym chciał żeby po prostu przemyśleć taką sprawę, 

żeby nie było za pół roku znowu żebyśmy się spotkali i znowu podnosili, chciałbym żeby w 

uchwale był punkt który mówi, że to obowiązuje na dwa lata koniec kropka”. 

Głos zabrał Przewodniczący Wiesław Kęsicki: „ Szanowni Państwo radni powiem jeszcze tak 

nie traktujmy tego jako, że zła Puchalska i zły Misiewicz ustalili nam ceny a my tutaj dzisiaj 

walczymy  nie wiadomo o co, my te ceny wcześniejsze przegłosowaliśmy ze świadomością że 

wtedy to było wirtualne faktycznie, dzisiaj już nie jest , dziś już mamy deklaracje, wiemy na 

czym stoimy a to co się jeszcze zmieni nie wpłynie bardzo znacząco na ilość pieniędzy, które 

wpłyną. Ja ufam na tyle, że jeżeli będzie na plus będziemy w stanie obniżyć ceny więcej o 

podwyżce nie rozmawiamy.”  

 

Po krótkiej dyskusji przewodniczący poprosił Panią Marzenę Węgrocką, aby odczytała projekt  

uchwały, Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie. W wyniku głosowania za 

przyjęciem uchwały było – 13 radnych, przeciw – 2 radnych uchwałę przyjęto większością 

głosów. 

 

Ad 7: 

Informacji udzielił Pan Adam Misiewicz który poinformował, że na posiedzeniu wspólnych 

komisji która odbyła się 30 lipca 2013 r. odbyła się komisja wyjazdowa gdzie Radni mogli 

dokonać oględzin działek przeznaczonych na sprzedaż. Pierwszą działka była nieruchomość 

dzierżawiona przez  Państwo Dariusz i  Iwonę Smutkiewicz w Świerkowie. Na działce Państwo 

Smutkiewicz dokonali remontu domu, który się na niej znajdował , został obmurowany, 

podniesiony do góry i wymieniony dach. Działka zabudowana o powierzchni 1968 m²  

oznaczona nr ewidencyjnym 100/1, został sporządzony operat szacunkowy w którym to 

całość nieruchomości została wyceniona na 53.000,00 zł w tym grunt 46.00,00 zł. Stanowiska 

komisji w tej sprawie odczytał Radny Dębski : Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały i proponują udzielić 30% bonifikaty na sprzedaż działki. 

Po  krótkiej dyskusji Przewodniczący poprosił  o odczytanie projektu uchwały a następnie 

poddano uchwałę pod głosowanie. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych – uchwałę 

przyjęto jednogłośnie.  
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Ad: 8 

Informacji udzielił Pan Wójt, działka o powierzchni 1819 m² w Świerkowie , oznaczona nr 

ewidencyjnym 100/15., zabudowana budynkiem drewnianym .Dzierżawcą nieruchomości 

jest Pani Iwona Włoczewska, dokonano wyceny nieruchomości na kwotę 50.000,00 zł w tym 

gruntu na kwotę 43.000,00 zł.  

Stanowisko komisji odczytała Radna  Chełstowska: Wszystkie Komisje pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały i proponują udzielić 30% bonifikaty na sprzedaż działki. 

Salę opuścił  Rady Leszek Ostrzyniewski. Następnie Pani Marzena Węgrocka odczytała 

projekt uchwały i poddano uchwałę głosowaniu, za przyjęciem uchwały głosowało 14 

radnych – uchwałę przyjęto jednogłośnie. 

Ad: 9  

Informacji również udzielił  Pan Adam Misiewicz, działka nr 50 o powierzchni 700 m² we wsi 

Gąsiorowo, zabudowana (remiza w bardzo złym stanie) do sprzedaży w trybie 

bezprzetargowym , nie dokonano jeszcze wyceny nieruchomości. Do Urzędu Gminny 

zwracali się o wykup tej działki Państwo Chimkowscy którzy, sąsiadują z przedmiotową 

nieruchomością. Stanowisko komisji przedstawiła Radna Kalinowska: Wszystkie Komisje 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Zastępca Przewodniczącego Pani Węgrocka 

odczytała projekt uchwały. Uchwałę poddano głosowaniu, za przyjęciem uchwały głosowało 

14 radnych – uchwałę przyjęto jednogłośnie.  

 

Ad: 10 

Działka położona we wsi Świerkowo, oznaczona nr ewidencyjnym  37/2 o powierzchni 1500 

m² znajdująca się przy wyjeździe na drogę wojewódzką. Nieruchomość jeszcze nie wyceniona 

do sprzedaży w drodze przetargu. Stanowisko w tej sprawie odczytała Radna Węgrocka: 

Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. O głos poprosił sołtys wsi 

Świerkowo Pan Adam Arciszewski, który zaapelował do Radnych aby, nie sprzedawać tej 

działki gdyż można byłoby wybudować jakiś budynek dla mieszkańców. Pani Marzena 

Węgrocka odczytała projekt uchwały, następnie poddano ją głosowaniu, za przyjęciem 

uchwały było 10 radnych, przeciw – 1 radny, wstrzymało się od głosu 3 radnych. Uchwałę 

przyjęto większością głosów. 

 

Ad:11 

 

Pismo odczytał Pan Wiesław Kęsicki, w podaniu Pani Bogumiła Zapert zwraca się do Urzędu 

oraz Radnych o możliwość wykupienia części działki o nr 122/2 położonej w Kowalewicach 

Włościańskich. Na wspólnej komisji radni mieli możliwość dokonania oględzin działki 

gminnej, na której znajduje się postawiony garaż przez Panią Bogumiłę Zapert. Stanowisko 



9 
 

odczytał Pan Radny Dębski: „Wszystkie komisje zajęły pozytywne stanowisko w sprawie 

w/w pisma Pani Bogumiły Zapert. Następnie przystąpiono do głosowania – za pozytywnym 

zaopiniowaniem pisma Pani Zapert głosowało 14 radnych, wniosek przyjęto jednogłośnie. 

 

Ad: 12 

 

Dla przypomnienia Przewodniczący odczytał pismo Księdza Proboszcza ze Strzegocina w 

sprawie opłaty za odbiór odpadów komunalnych. Stanowisko komisji w tej sprawie odczytała 

Radna Chełstowska: „Wszystkie Komisje negatywnie ustosunkowały się do pism Księży 

Proboszczów”. Krótkiego wyjaśnienia udzielił Pan Wiesław Kęsicki. Następnie przystąpiono 

do głosowania, za negatywnym rozpatrzeniem pisma głosowało 11 radnych, wstrzymało się 

3 radnych. Wniosek został przyjęty większością głosów.  

 Przewodniczący zarządził 10 minutowa przerwę. 

 

Po przerwie Przewodniczący wznowił posiedzenie rady. Stan radnych 15, na posiedzenie 

przybył Starosta Pułtuski Pan Marek Wroniewski. 

 

Ad: 13: 

 

Pan Kęsicki poprosił o głos Panią Skarbnik, Annę Puchalską. Do najważniejszych zmian w WPF 

należy wprowadzenie projektu „Wiedza i umiejętności otwierają świat”. Projekt będzie 

realizowany w trzech szkołach podstawowych w naszej gminie. Objęci nim będą 99 

uczniowie z  klas 4-6 .Wartość tego projektu ogółem to jest kwota 378.416,93 w tym kwota 

21.994 stanowi udział własny. Pan Przewodniczący poprosił o odczytanie wniosków z komisji 

Wniosek został odczytany przez Radną Kalinowską : „Wszystkie Komisje pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały”  następnie Pani Skarbnik oczytała projekt uchwały i 

przystąpiono do głosowania. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 radnych – 

uchwałę przyjęto jednogłośnie.  

 

Ad : 14 

  

Ponownie głos zabrała Pani Skarbnik, która poinformowała o zwiększeniu dochodów z tytułu 

wpływów z podatku rolnego i od nieruchomości ogółem o 33.000,00 zł aby zabezpieczyć 

środki na niezbędne wydatki. Zwiększają się również dochody w stołówce w Świerczach z 

tytułu wpływów za wydawane posiłki o 8798,00 zł, otrzymaliśmy również dotację z 

przeznaczeniem na dożywianie w kwocie 31.000, 00 zł. Ponadto wprowadzamy realizację 

projektu unijnego, były zmiany w funduszu sołeckim ponieważ zachodzi potrzeba zakupienia 

przepustów, 3 wsie przeznaczyły środki na dalszy remont remizy w Świeszewku. Wnioski z 

komisji odczytała Radna Węgrocka: ”Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały”. Pani Skarbnik odczytała projekt uchwały a następnie poddano go pod 
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głosowani. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 radnych – uchwałę przyjęto 

jednogłośnie. 

 

Ad: 15 

 

Informacji w sprawie dożywiania uczniów udzieliła Pani Kierownik Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej Pani  Magdalena Szulecka, przedstawiła zasady przyznawania pomocy w 

zakresie dożywiania oraz poinformowała o kryterium dochodowym, które zostało ustalone 

na poziomie 729,60 zł na osobę. Stanowisko komisji odczytał Radny Dębski: ”Wszystkie 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały”. Odczytano projekt uchwały i poddano 

pod  głosowanie. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 radnych – uchwałę przyjęto 

jednogłośnie. 

Ad: 16 

Gminny Program Przeciwdziałania oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2013 – 

2017 zreferowała Pani Magdalena Szulecka. Zgodnie z założeniami programu problemem 

przeciwdziałania przemocy w rodzinie zajmować się będzie Gminny Ośrodek Pomocy 

Społecznej w Świerczach przy współpracy z Komisariatem Policji,  Zespołem 

Interdyscyplinarnym, placówkami oświatowymi i placówką służby zdrowia oraz komisją 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Stanowisko komisji odczytała Radna  

Chełstowska: ”Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały”. Odczytano 

projekt uchwały i poddano pod  głosowanie. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 

radnych – uchwałę przyjęto jednogłośnie. 

Ad: 17 

Gminny Program Wspierania Rodziny dla Gminy Świercze na lata 2013 – 2015 przedstawiła 

Pani Szulecka. „Do zadań własnych gminy należy opracowanie i realizacja strategii 

rozwiązywania problemów społecznych z uwzględnieniem wspierania rodziny i opieki nad 

dzieckiem. Celem programu jest wspieranie rodzin przezywających trudności w wypełnianiu 

funkcji opiekuńczo – wychowawczych w procesie ich zdolności do prawidłowego 

funkcjonowania. Program wspierania rodziny nastawiony jest w szczególności na 

rozwiązywanie sytuacji, gdy rodzina i dziecko pozbawione są możliwości rozwijania się w 

swej naturalnej rodzinie ze szczególnym uwrażliwieniem ze strony pracownika socjalnego i 

asystenta rodziny.  

 

Stanowisko komisji odczytała Radna  Kalinowska: ”Wszystkie Komisje pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały”. Odczytano projekt uchwały i poddano pod  głosowanie. Za 

przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 radnych – uchwałę przyjęto jednogłośnie. 

Ad: 18 
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Głos zabrał Pan Wójt: 

„Interpelacja Radnego Dudka w sprawie drogi w Kościeszach, w dniu wczorajszym równiarka 

wyrównała ten odcinek drogi, co do dalszych kwestii to na zebraniu wsi Kościesze w roku 

ubiegłym  przy funduszu sołeckim była mowa o wykopaniu tego rowu. Myślę, że należy się 

spotkać na miejscu i zdecydować co trzeba tam zrobić. Pani sołtys zadecydowała, że te 

wszystkie prace które będą czynione w ramach funduszu sołeckiego na terenie miejscowości 

wsi Kościesze, aby  były przeprowadzane po żniwach. Jeżeli chodzi o fundusze sołeckie  wsi 

Kowalewice  i Stpice to w  II połowie sierpnia, jest przygotowywane oczyszczenie stawu w 

Kowalewicach, mamy również decyzje ostateczną na usunięcie drzew na wjeździe do Stpic.  

Co do drogi w Malicach była u mnie Pani Bilińska, też w ubiegłym tygodniu, wybieram się 

obejrzeć co tam jest do zrobienia natomiast kwestia środków finansowych, na to droga 

należy do wsi Klukówek , natomiast fundusz wsi Klukówek został już wykorzystany”.  

Ad: 19 

Głos zabrał Starosta Pułtuski – Pan Marek Wroniewski, który poinformował między innymi o: 

- w dniu dzisiejszym zostanie podpisany ostatni akt prawny zmierzający do przekształcenia 

SPZOZ spółkę prawa handlowego tzn. wpisanie spółki w sądzie do KRS-u jest to początek 

nowej formuły funkcjonowania naszego szpitala z zerowym zadłużeniem, bez zobowiązań. 

Powiat przejął wszystkie zobowiązania  szpitala poprzez emisje obligacji na okres 15 lat z 3 

letnim okresem karencji, Podjęliśmy decyzję o przejęciu zadłużenia szpitala, punktem 

graniczny jest kwota do 20 milionów zł,   mam nadzieję że będzie to trochę mniej jak również 

pozyskamy trochę dotacji z Ministerstwa, ta wartość jaką pozyskamy to jest równowartość 

wynegocjowanych środków od wierzycieli ale każdy pozyskany milion jest istotnym środkiem 

finansowym. Staramy się tak aby przejęcie tego zadłużenia nie wpływało bezpośrednio na 

kondycje powiatu ani na inwestycje wykonywanych zadań. Problemem jest co dalej, 

wspólnie z załogą dokonaliśmy redukcji zatrudnienia i wynagrodzenia, te oszczędności to 

rząd 3 milionów w skali roku.  Spółka na pewno będzie generować straty, ale będzie to już 

poziom 200 – 250 tys. zł. Dyrektor szpitala podjął decyzje o nie przyjmowaniu pacjentów 

ponad limit wynikający z kontraktów, ponieważ na tym poziomie nadwykonań  przez 

ostatnie dwa lata były realizowane to jest to koszt około ponad miliona złotych za 

wykonywanie nadwykonań nie płaconych przez Fundusz. (...) Nie mamy innego wyjścia jak 

szukać partnera zewnętrznego, może to być partner prywatny, na razie są prowadzone 

rozmowy ze szpitalem wojewódzkim, które idą w dobrym kierunku, ale za wcześnie nie ma 

się co cieszyć. Najważniejsze to utrzymać działalność szpitala i zatrudnienie oraz dać coraz 

lepszą opiekę pacjentom. Najbardziej przyszłościowe kierunki jeżeli chodzi o rozwój szpitala 

to jest psychiatria i opieka geriatryczna(...) jeżeli chodzi o stary szpital to była koncepcje 

zagospodarowania go na siedzibę starostwa i wydziałów, istniała  możliwość pozyskania 

środków norweskich na adaptację tych pomieszczeń, mimo deklaracji od strony ministerstwa 

od dwóch lat, że  będzie uruchomiony konkurs to w rezultacie przed ogłoszeniem konkursu 

zostały zmienione reguły i na dzień dzisiejszy została zablokowana możliwość pozyskania 
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tych środków. W związku z powyższym jest podjęta decyzja o próbie sprzedaży tego obiektu. 

Wymyśleliśmy także wspólnie z wójtami, Akademią, Cechem Rzemiosł Różnych oraz 

Mazowiecką Izbą Turystyczną pomysł na Pułtuski Powiatowy Klaster Edukacyjno – 

Turystyczny, ma to na razie formę papierową, formę wniosku o ośrodki finansowe,.  

Salę opuścił Przewodniczący Rady Pan Wiesław Kęsicki oraz Wójt Adam Misiewicz w związku 

z planowanym wyjazdem do Ciechanowa.  

Pani Przewodnicząca Marzena Węgrocka podziękowała panu Staroście za zabranie głosu a 

następnie  poprosiła o wolne wnioski, które zostaną zapisane. 

Radna Chełstowska  : Czy jest sporządzony protokół z posiedzenia komisji Zdrowia, czy on 

będzie czy go nie będzie jak pamiętacie Państwo było tam mnóstwo emocji było dosyć 

burzliwie, byli zaproszeni goście, którzy przygotowali się przedstawili jakieś tam swoje 

sugestie, które powinny znaleźć się do wiadomości na biurku Pana Wójta? 

Radny Ostrzeniewski : Co się dzieje z przetargiem na Klukowo, czy byli jacyś chętni? 

Odpowiedzi udzieliła Pani Skarbnik, która poinformowała o braku ofert na sprzedaż tej 

działki.  

Radny Kutner : Co z drogą do lasu na Wyrzyki, należałoby puścić tam równiarkę i dokończyć 

rów 

Radna Kalinowska:  Plac na targowisko miał być  wyłożony kostką kiedy to nastąpi, tablice z 

nazwami ulic podobno już są? 

Radny Siemborski: Proponuje wynajmować halę i pobierać za tą usługę pieniądze. 

Radna Chełstowska: W nawiązaniu do placu pod targowisko, pół roku już mija może chociaż 

wyciąć te chaszcze, jakoś to strasznie wolno idzie. 

Radna Węgrocka: Kiedy jest przewidywany zwrot środków do gmin z MZRC?  

Odpowiedzi udzieliła Pani Skarbnik, że prawdopodobnie do końca sierpnia. 

Ad: 20 

Przewodnicząca Marzena Węgrocka zamknęła sesję Rady Gminy. 

 

 

 

Protokół sporządziła      Przewodniczący Rady Gminy 

Agnieszka Dębska                        Wiesław Kęsicki 


